

运
筹
与
管
理

第
三
十
二
卷

二
〇
二
三
年
第
一
期
(
总
第
二
〇
二
期
)

中文核心期刊
中国管理科学 A 类重要期刊
中国科学引文数据库(CSCD)来源期刊
中国科技论文统计源期刊(中国科技核心期刊)
中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊
RCCSE 中国核心学术期刊(A)

ISSN 1007-3221
CN 34-1133/G3

运筹与管理

*OPERATIONS
RESEARCH
AND
MANAGEMENT
SCIENCE*

中国运筹学会主办

OPERATIONS RESEARCH SOCIETY OF CHINA
BEIJING CHINA

2023

1

运筹与管理

第32卷 第1期 (总第202期) 2023-01-25 出版

目次

理论分析与方法探讨

- 竞争环境下供应链的 BOPS 合作策略及其对交通拥堵改善的影响 张旭梅, 查晓宇, 周丽萍(1)
- 随机产出下考虑小微供应商成本利润率的供应链决策研究 毛敏, 李启洋, 魏航,等(9)
- 农产品供应链质量安全中区块链技术投入的演化分析 霍红, 钟海岩(15)
- 基于多目标双层规划的智能电网虚假数据注入攻击研究 张鹏, 熊雅琴, 蹇洁(22)
- 电热耦合综合能源系统双阶段多目标规划研究 何勇萍, 刘小敏, 肖艳利,等(27)
- 突发事件下应急物资多目标优化调度模型与算法研究:以新冠肺炎疫情为例 单子丹, 盛晨辉, 王晓燕,等(34)
- “第三方代管”参与下的共享单车回收路线优化问题 徐国勋, 王书伟, 郭强,等(41)
- 面向绿色智能制造的高维多目标动态作业车间调度优化 李稚, 周双牛(47)
- 考虑污染和种内关系的种群扩散最优控制模型 杨露, 高伟(54)
- 资源受限下森林火灾应急救援多目标调度优化 王路兵, 吴鹏, 胡鹏,等(60)
- 弱外生性条件下双固定效应模型估计方法的优化 胡晓辉(67)
- 具有图结构和联盟结构的 Banzhaf 值及应用 单而芳, 刘贺宇, 吕文蓉,等(73)
- 基于成本优先级的部件维修策略分析 兑红炎, 杨兴举, 田天姿,等(79)
- 柔性作业车间调度与视情维修的联合决策 甘婕, 王磊, 吴燕汝,等(85)
- 基于控制工序性质的 LOB 截止日期问题分析与算法 张立辉, 戴谷禹, 邹鑫,等(90)
- 基于消费者多维度偏好的个性化评论排序方法研究 杨弦, 骆丹, 吴江宁(97)
- 不确定环境下具有减排配额的 PM_{2.5}治理博弈与税收决策 周珍, 张美佳, 张建平,等(103)
- 考虑疫情风险与双重时效性的生鲜品供应中断库存控制策略研究 慕静, 李婧(108)
- 事件故障状态量子博弈过程的参与者收益研究 崔铁军, 李莎莎(116)
- 社会防控与信息公开:重大传染病疫情的演化机理与预测模型 赵宁, 刘德海(121)
- 基于 VMD-ELM 的农产品期货价格分解集成预测模型 张大斌, 曾莉玲, 凌立文(127)

应用研究

- 基于评价信息随机化的群体评价方法与应用 易平涛, 王士焯, 李伟伟,等(134)
- 基于模糊博弈视角的企业联盟“双循环”合作对策研究 李翠(141)
- 考虑平台优惠券的不同线上销售决策研究 张志坚, 周雅迪, 郭军华,等(147)
- 基于贪婪禁忌搜索算法的垂岸式堆场出口集装箱翻箱研究 张艳伟, 姜旒旒, 计三有(154)
- 考虑公众风险感知的突发事件风险传播模型及仿真研究 汪婧, 郭楚晴(159)
- 双重网络嵌入对公司 IPO 后市场表现的影响研究 陈伟忠, 袁恬(169)
- 基于数据包络分析的混合多属性第二分值拍卖机制 安庆贤, 鲍茜, 熊贝贝(175)
- 经济政策不确定性、金融市场压力与黄金市场的溢出效应研究 朱学红, 何英明, 谌金宇(181)
- 经理管理防御会影响公司股价同步性吗? 李蒙, 李秉祥, 张涛(187)
- 基于网络结构特征的大规模虚假评论群组识别 魏瑾瑞, 王若彤, 王晗(194)
- 服务贸易出口退税政策优化及国际竞争力评价 杨新吉勒图, 王文正, 韩炜宏,等(201)
- 基于政府政策规制的众包物流定价策略研究 梁玉秀, 吴丽花(206)
- “高水位”法下私募基金经理的激励与风险选择 马本江, 阮强家, 周忠民,等(213)

管理科学

- 不完全契约下政府实施公共品负担对私人部门行为选择影响机制研究 冯晓威, 曹吉鸣, 许志远,等(218)
- 增长期权对最优资本结构的影响研究:企业生命周期的视角 李准, 李强, 曾勇(227)
- 基于替代数据法和 MF-DFA 的合意工业产能利用率区间估计方法及应用 毛锦琦, 王德鲁, Xunpeng Shi(233)

CONTENTS

Theory Analysis and Methodology Study

BOPS Cooperation Strategy in a Supply Chain with Competition and the Corresponding Influence on Traffic Congestion Reduction ZHANG Xumei, ZHA Xiaoyu, ZHOU Liping(1)

Research on Supply Chain Decisions Consider Micro-sized Supplier’s Profit Rate of Cost under Random Yield MAO Min, LI Qiyang, WEI Hang, et al. (9)

Evolution Analysis of Blockchain Technology Investment Based the Quality and Safety of Agricultural Supply Chain HUO Hong, ZHONG Haiyan(15)

Research on False Data Injection Attack of Smart Grid Based on Multi-objective Bi-level Programming ZHANG Peng, XIONG Yaqin, JIAN Jie(22)

Study on the Two-stage and Multi-objective Planning of Electro-thermal Coupled Integrated Energy Systems HE Yongping, LIU Xiaomin, XIAO Yanli, et al. (27)

Research on the Multi-objective Optimization Dispatching Model and Algorithm of Emergency Supplies under Emergency Events; A Case of COVID-19 SHAN Zidan, SHENG Chenhui, WANG Xiaoyan, et al. (34)

A Bike Recycling Problem with Third-party Participation in Bike Sharing Systems XU Guoxun, WANG Shuwei, GUO Qiang, et al. (41)

High Dimensional Multi-objective Dynamic Job Shop Scheduling Optimization for Green Intelligent Manufacturing LI Zhi, ZHOU Shuangniu(47)

Optimal Control Model of Population Diffusion System Affected by Pollution and Intraspecific Relationship YANG Lu, GAO Wei(54)

Multi-objective Optimization for Forest Fires Emergency Rescue Scheduling with Resource Constraints WANG Lubing, WU Peng, HU Peng, et al. (60)

Optimization of Double Fixed Effect Model Estimation under Weak Exogeneity HU Xiaohui(67)

The Banzhaf Value with Graph and Coalition Structures SHAN Erfang, LIU Heyu, LÜ Wenrong, et al. (73)

Component Maintenance Policy Based on the Cost Priority DUI Hongyan, YANG Xingju, TIAN Tianzi, et al. (79)

The Joint Decision of Flexible Job Shops Scheduling and Condition-based Maintenance GAN Jie, WANG Lei, WU Yanru. et al. (85)

Analysis and Algorithm for the Deadline Problem of LOB Based on the Property of Controlling Activity ZHANG Lihui, DAI Guyu, ZOU Xin, et al. (90)

Personalized Ranking Online Reviews Based on Consumer Preferences YANG Xian, LUO Dan, WU Jiangning(97)

Tax Decision with Emission Reduction Quotas on PM_{2.5} Governance with Uncertain Information ZHOU Zhen, ZHANG Meijia, ZHANG Jianping, et al. (103)

Research on Inventory Control Strategy of Fresh Products Supply Interruption Considering Epidemic Risk and Dual Timeliness MU Jing, LI Jing(108)

Research on the Participant Income in Quantum Game Process of Event Fault State CUI Tiejun, LI Shasha(116)

Social Prevention and Information Disclosure: Evolution Mechanism and Prediction Model of Severe Infectious Diseases ZHAO Ning, LIU Dehai(121)

Agricultural Futures Price Prediction Based on the VMD-ELM Decomposition and Ensemble Model ZHANG Dabin, ZENG Liling, LING Liwen(127)

Application Research

Group Evaluation Method Based on Randomization of Evaluation Information and Its Application YI Pingtao, WANG Shiye, LI Weiwei, et al. (134)

Research on the “Dual Circulation” Cooperation Strategy of Enterprise Alliance from the Perspective of Fuzzy Game LI Cui(141)

Research on Different Online Sales Decisions Considering E-commerce Platform Coupons ZHANG Zhijian, ZHOU Yadi, GUO Junhua, et al. (147)

Research on Export Container Relocation Problem on Greedy Tabu Search Algorithm in Perpendicular Container Yard ZHANG Yanwei, JIANG Nini, JI Sanyou(154)

The Risk Communication Model and Simulation Research of Emergency Events Considering Public Risk Perception WANG Jing, GUO Chuqing(159)

Study on the Dual Network Embeddedness on Post-IPO Performance CHEN Weizhong, YUAN Tian(169)

Hybrid Multi-attribute Second Score Auction Mechanism Based on Data Envelopment Analysis AN Qingxian, BAO Xi, XIONG Beibei(175)

Spillovers among Economic Policy Uncertainty, Financial Market Stress and Gold Market ZHU Xuehong, HE Yingming, CHEN Jinyu(181)

Does Managerial Entrenchment Affect Stock Price Synchronicity? LI Meng, LI Bingxiang, ZHANG Tao(187)

Massive Fake Review Group Recognition Based on Network Structure Features WEI Jinrui, WANG Ruotong, WANG Han(194)

Optimization of China’s Service Trade Export Tax Rebate Policy and Its Impact on International Competitiveness YANG Xinjiletu, WANG Wenzheng, HAN Weihong, et al. (201)

Research on Pricing Strategy of Crowdsourcing Logistics Based on Governmental Policy Regulation LIANG Yuxiu, WU Lihua(206)

Incentive and Risky Choice of Private Fund Managers under “High-Water Marks” MA Benjiang, RUAN Qiangjia, ZHOU Zhongmin, et al. (213)

Management Science

Research on the Mechanism of the Impact of Government’s Public Goods Burden on Private Sector with the Perspective of Incomplete Contract FENG Xiaowei, CAO Jiming, XU Zhiyuan, et al. (218)

Study on the Influence of Growth Options on the Optimal Capital Structure: A Perspective from Firm Lifecycle LI Zhun, LI Qiang, ZENG Yong(227)

An Estimation Method and Application of Consensual Industrial Capacity Utilization Interval Based on Surrogate Data and MF-DFA Method MAO Jinqi, WANG Delu, Xunpeng Shi(233)